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АННОТАЦИЯ:

 

В статье рассматриваются актуальные аспекты педагогической работы в
сфере профориентации в условиях нестабильного, одновременно
сложного и быстро меняющегося мира. Подчеркивается важность
экспертной оценки на конкурсах проектов как важной составляющей
развития информационной и профориентационной работы с молодежью.
В ходе слушаний проектов, представленных на Всероссийский конкурс
"Лестница науки", была проведена внешняя оценка качества докладов и
аудит научно-исследовательских презентаций. Вместе с молодыми
исследователями обсуждались перспективы развития представленных
ими идей. Обсуждались также возможные поэтапные меры,
направленные как на дальнейшую практическую реализацию проектов,
так и на приобретение дополнительных профессиональных компетенций.
Работа над проектами помогает участникам найти свое место в
профессиональном сообществе, принимать обоснованные решения,
ставить цели и достигать их. В ходе презентации проектов развиваются
навыки общения и управления эмоциями, что содействует их успешной
социализации, формированию профессионального самоопределения,
ответственного отношения к выбору профессии, рабочего места.
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ОПИСАНИЕ НА АНГЛИЙСКОМ ЯЗЫКЕ:

 

PROJECT COMPETITION AS A FORM OF CAREER GUIDANCE

Laptev S.V.1, Vasileva T.Y.2, Lobanov I.E.2

1 Moscow State Academy of Veterinary Medicine and Biotechnology - MBA
named after K.I. Scriabin.

2 Moscow Aviation Institute (National Research University) - MAI (NRU)

 

The article discusses the current aspects of pedagogical work in the field of
career guidance in an unstable, at the same time complex and rapidly
changing world. The importance of expert evaluation at project competitions
as an important component of the development of information and career
guidance work with young people is emphasized. During the hearings of the
projects submitted to the All-Russian competition "Ladder of Science", an
external assessment of the quality of reports and an audit of research
presentations was carried out. Together with the young researchers, the
prospects for the development of the ideas presented by them were discussed.
Possible step-by-step measures aimed at further practical implementation of
projects and acquisition of additional professional competencies were also
discussed. Working on projects helps participants find their place in the
professional community, make informed decisions, set goals and achieve
them. During the presentation of projects, communication skills and emotion
management are developed, which contributes to their successful
socialization, the formation of professional self-determination, a responsible
attitude to the choice of profession, workplace.
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